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Jaarverslag 2010 Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken

1. Bestuur

Samenstelling van het bestuur

Het Algemeen Bestuur was in 2010 als volgt samengesteld:
Voorzitter: Rien Rense

Secretaris: WobbeKijlstra

Penningmeester: tot 25 maart André Kerkhof; van 25 maart tot 25 november Egbert

Leijdekker; daarna Wobbe Kijlstra

Algemeen bestuurslid: Han Westendorp

Subgroep Algemene Zaken: Bep Dwars

Subgroep Avifauna: Piet Spoorenberg

Subgroep Vogelherkenningscursus: waarnemer Wil Makkinje

Subgroep Excursies: Poul Hulzink

Subgroep Communicatie: Rien Rense

Wil Makkinje was namens de Subgroep

Vogelherkenningscursus waarnemer in het

Algemeen Bestuur.

Hoofdpunten

Het Algemeen Bestuur is het jaar begonnen

met een brainstormbijeenkomst over het

functioneren van de vereniging en ieders

verwachtingen. Het resultaat is meer gezamen-

lijkheid en de wens om in samenspraak met de

subgroepen een beleidsvisie te ontwikkelen.

Een grote tegenvaller was, dat begin juni bij de

overdracht van de boekhouding bleek dat de

vroegere penningmeester ongeautoriseerde

leningen aan zichzelf had verstrekt. De

afhandeling hiervan heeft veel tijd gevergd. De

leden van de vereniging zijn hierover per brief

geïnformeerd. Het bestuur kon daarnade draad

weer oppakken. Vooruitlopend op de uitkering

van het legaat van mevrouw Sluijters is een

besteding- en beheerplan voor deze erfenis

uitgewerkt.

Algemene ledenvergaderingen
De algemene ledenvergaderingen op 25 maart

en 25 november 2010 hadden een goede

opkomst met ruim 60 leden. In de

vooqaarsvergadering is nog een oorkonde van

verdienste uitgereikt aan de voormalige

penningmeester. Het beeld van zijn
functioneren is later helaas omgeslagen. In de

najaarsvergadering is dit uitgebreid besproken.

In de najaarsvergadering zijn Pieter Jan

Hegenbart, Elsje van der Velde en Henk van

Tol benoemd als leden van de kascommissie.

Naar aanleiding van de kwestie met de

ongeautoriseerde lening heeft het bestuur

regels voor de kascontrole opgesteld.

2. Subgroep Avifauna

Er zijn in 2010weer vele activiteiten ontplooid

door de werkgroepen van de Subgroep
Avifauna. De activiteiten van de subgroep

worden waar nodig gecoördineerd via het

coördinatieteam bestaande uit Dirk Prop, Jan

Mooij, WobbeKijlstra en Piet Spoorenberg.
Naast twee subgroepvergaderingen zijn enkele

contactavonden verzorgd over de activiteiten

van een werkgroep. Ook heeft de subgroep

begin 2010 de zogenoemde nieuwe ledenavond

georganiseerd. Dit bleek een goed bezochte en

inspirerende avond te zijn. Nieuwe leden en

deelnemers van de vogelherkenningscursus
werden hiervoor speciaal uitgenodigd om hen

extra gelegenheid te geven kennis te maken

met de vele activiteiten van onze

Vogel werkgroep en de enthousiaste aanjagers
hiervan. Voor veel werkgroepen leverde dit

nieuwe belangstellenden voor hun activiteiten

op.

In de voorjaarsvergadering is André Kerkhof

na 10 jaar afgetreden als penningmeester. Hij
is opgevolgd door Egbert Leijdekker. Egbert is

op 25 november afgetreden. De functie wordt

nu waargenomendoor secretaris Wobbe

Kijlstra. Egbert verzorgt nog wel de financiële

administratie.

Voorzitter Rien Rense is ook nog coördinator

communicatie tot een opvolger wordt

gevonden.
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Hieronder wordt van de verschillende

werkgroepen kort verslag gedaan.

Voor de Weidevogelbescherming was 2010 het

eerste seizoen met de nieuwe Subsidieregeling

Natuur- en Landschapsbeheer (SNL). Aan de

nieuwe regeling doen ongeveer 16 boeren in

het Westelijke Eempoldergebied mee. Deze

boeren krijgen een vergoeding voor alle

legselbeheermaatregelen die zij nemen. Als

polderregisseur houdt Gert Bieshaar toezicht,

maakt afspraken met de boeren en onderhoudt

het contact met het GCT (Gebiedscoördinatie-

team Eemland) en natuurlijk met de

vrijwilligers. De werkgroep bestaat uit

ongeveer 33 vrijwilligers en deze zijn hard

nodig.
We kijken tevreden terug op de samenwerking

met de boeren. De indruk is dat dankzij het

nieuwe beheer het resultaat beter is. Ook

positief is dat een aantal boeren vrijwillig het

maaien langer heeft uitgesteld dan nodig voor

de subsidie om zo de kans op succes te

vergroten. In 2010 zijn 706 nesten gevonden,

waarvan er 570 jongen hebben opgeleverd. Het

aantal Tureluurs is toegenomen. De volledige

cijfers van de nestvondsten staan op

www.vwggooi.nl.

De Werkgroep Broedvogels heeft drie

gebieden op broedvogels geïnventariseerd:
Ankeveen (Stichtse en Hollandse deel), de

Waterleidingplas Loenen en de Naarder Eng.

Dankzij het gebruik van de door Dirk Prop zelf

ontwikkelde internetsite

(www.broedvogelkartering.nl) konden de

resultaten snel worden uitgewerkt. In het

Vogeljaar is een artikel over deze toepassing

gepubliceerd. In Ankeveen broeddenonder

andere 19 paar Zwarte Sterns en werden 4

territoria van de Houtsnip en 41 territoria van

de Snor vastgesteld.

Verder zijn in het hele werkgebied de Gooise

heidevogelsoorten geteld met als resultaat 157

territoria van de Roodborsttapuit, 32 territoria

van de Boomleeuwerik en 117 territoria van de

Boompieper. Op een druk bezochte

contactavond zijn op 10 november 2010 de

eindrapporten van de inventarisaties

gepresenteerd, en de eerste plannen voor 2011

besproken. Op deze avond werd ook het

rapport met de resultaten van de

broedvogelinventarisaties van de

Waterleidingplas Loenen 2004-2008 uitgereikt.

De Koekoek was de Vogel van het iaar.

Waarnemingen konden worden doorgegeven

via onze eigen website en via

www.waameming.nl. Het verslag verschijnt

binnenkort op de website en in De Korhaan.

De Werkgroep Nestkasten heeft in 2010 voor

het eerst met de SOVON-broedcodes gewerkt,
2 van de 31 terreinen zitten nu in de computer.

De eerste weken van mei waren erg koud

waardoor veel l
e

broedsels niet zijn gelukt. Het

succes van de 2
e

broedsels was beter. Het

aantal broedsels van de Bonte Vliegenvanger

en Boomklever lag in 2010 beduidend hoger

dan 2009. Het oudste, eerste nestkastverslag

van het werkgebied is teruggevonden en stamt

uit 1953!

De Werkgroep Steenuilen opereert in de

slaapstand. In ons werkgebied was sprake van

1 broedsel (helaas mislukt) en 4 territoria. Het

is zinvol om de werkgroep te activeren zodra

er weer meldingen van Steenuilen

binnenkomen

De Werkgroep Zwaluwen telde in 2010 minder

Huiszwaluwen dan in 2009. De populatie nam

af met 11%. Wanneer 2010 vergeleken wordt

met 2008 is deafname zelfs 20%. Een

zorgwekkende situatie, terwijl het er jaren op

leek dat ons werkgebied hetbeter deed dan

andere plaatsen in Nederland. In verband met

de problemen tussen sommige bewoners en de

Huiszwaluwen in Huizen is daar een

zwaluwentil geplaatst aan het Gooimeer door

de zwaluwkring Huizen. Helaas is de til nog

niet geaccepteerd als vestigingsplaats. De

plaatsing van nog een of meer tillen wordt

voorbereid. De Oeverzwaluwen namen

opnieuw af en wel met 10%. Er zijn maar zes

kolonies gevonden in 2010. Voor

Gierzwaluwen tellen en beschermen bestaat

weinig animobinnen onze vereniging. Dankzij

de inspanningen van Roel Huizenga gebeurt er

wel het een en ander met Gierzwaluwen in

Huizen. Zo zijn in het flatgebouw de

Havenmeesterneststenen voor deze soort

ingemetseld. De Boerenzwaluwenis in 2011

voor SOVON en Vogelbescherming landelijk

Vogel van het jaar. Omdat onze

Vogel werkgroep actief en merkbaar bezig is

met nesthulp aan Boerenzwaluwen was zij

uitgenodigd met een stand deel te nemen op de

landelijke SOVON-dag in Nijmegen.
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De Werkgroep Roofvogels was weer zeer actief

in2010. De resultaten van 2010 laten zich als

volgt samenvatten: Havik ongeveer gelijk met

2009, Buizerd daling ten opzichte van 2009,

Sperwer juist een stijging t.o.v. 2009. Van de

Boomvalk zijn 10broedsels gevonden (22

jongen geringd met kleurringen), van de

Kerkuil 7 broedsels, de Bosuil 28 broedsels

(waarvan 1 met 7 jongen) en de Wespendief 2

nesten (jongen geringd).

Het Vogelringstation Het Gooi heeft op Oud

Naarden maar liefst 7.000 vogels geringd

(1.600 meer dan in 2009). Het werk voor de

CES (Constant Effort Site) was hiermee een

succes. Er werden ruim 300 vogels per ochtend

gevangen. Opmerkelijk was het grote aantal

van 1.900 Kleine Karekieten dat in 2010 is

gevangen (600 meer dan in 2009) en ook van

de Rietzanger (180 in 2010 vergeleken met 26

in 2009). Deze stijging werd veroorzaakt door

de enorme hoeveelheid bladluizen die als

voedsel aanwezig waren in het riet waar de

netten opgesteld staan. Van de andere

projecten zijn de aantallen geringde vogels als

volgt: Ooievaar 44, Steenuil 84, Oeverzwaluw

906, waarvan 74 op Oud-Naarden. In Eemland

zijn ruim 1.600 ganzen van ringen voorzien.

Daarbij zijn ook monsters afgenomen voor het

onderzoek naar het voorkomen van

griepvirussen van de Erasmus Universiteit in

Rotterdam. Met de geringde aantallen

roofvogels en uilen erbij, komen we uit op een

totaal van bijna 10.000 geringde vogels in

2010.

De Werkgroep Tuinvogelonderzoek heeft onder

leiding van de nieuwe coördinator Egbert

Leijdekker haar werkzaamheden

voortgezet. Vooralsnog blijft de opzet

ongewijzigd, maar het streven is om

de rapportage een extra dimensie te geven. Dit

jaar zullen we met een aantal professionals

binnen onze vereniging daarover van

gedachten gaan wisselen. Ook gaan we

proberen om meer vrijwilligers te werven voor

het tuinvogelonderzoek, want deafgelopen

jaren is het aantal deelnemers teruggelopen.

Een artikel in de nieuwsbrief

Vliegensvluggertje heeftal geresulteerd in tien

nieuwe aanmeldingen.

De Werkgroep Eempoldertellingen is in 2010

onverstoorbaar doorgegaan met het

tweewekelijks tellen van alle vogels in het

Westelijk Eempoldergebied. De coördinator

Jan Mooij slaagde er ook in 2010 weer in om

van een aantal soorten interessante artikelen

met de resultaten te publiceren in De Korhaan

en op onze website.

Bij de Werkgroep Ijsvogels waren In 2010 55

vrijwilligers actief betrokken. Dat aantal is

inclusief de negen nieuwe mensen die zich

aanmelddenop de werkgroepavond en op de

vogelwerkgroepavond voor nieuwe leden. De

nieuwelingen zijn in de eerste helft van 2010

ingewerkt en controleerden met grote inzet

vanaf juni zelfstandig.

Alle deelnemers onderhielden en controleerden

gezamenlijk ongeveer 125 ijsvogelwanden.

Dat zijn er minder dan in 2009. De lijst is fors

opgeschoond omdat een deel van de wanden

niet meer werd onderhoudenof niet voldeed.

Het aantal terreinen met ijsvogelwanden steeg

niettemin van 65 naar 67.

Als resultaat konden in 2010 totaal 26 paar

Usvogels worden genoteerd (2009: 31 paar),

waarvan er 23 paar in onze wanden hebben

gebroed. Een mooi resultaat voor de wanden.

De achteruitgang door de opnieuw strenge

winter met circa 15% was daarmee beduidend

minder dan in 2009(toen 44%). Door die

stevige winter was er begin 2010opnieuw

aanleiding om een oproep te doen voor de actie

‘Hak een Wak’. Dat leidde er opnieuw toe dat

veel mensen hiervoor in actie kwamen en met

succes een Ijsvogel bij ‘hun’ wak zagen die de

winter overleefde.

De Werkgroep Ijsvogels kwam in het

broedseizoen in actie toen bleek dat een

aannemer een steen in de nestgang van een

Ijsvogel stopte en de nestplaats met een

dekzeil afsloot. Er werd door de politie proces-

verbaal opgemaakt, het dekzeil werd

verwijderd en de aannemer bleefop afstand.

De Ijsvogels kwamen terug en kregen jongen.
Door onze regelmatige controle van de

nestplek werd het uitvliegen van de jongen

vastgesteld, waarna de aannemer verder kon

met zijn werk.

Van de speciale dvd over het maken van

ijsvogelwanden zijn er dit jaar ruim 130

verkocht. Sinds mei 2008 zijn er 1000 geperst

waarvan er nu nog slechts 130 beschikbaar

zijn.
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3. Subgroep Communicatie

De redactie van het verenigingsblad De

Korhaan bestaat uit Hillie Hepp met

ondersteuning van Dick Jonkers, Lenny

Langerveld, Josée van Beek, Carla van Lingen,

Joost van Ramshorst, Paul Keuning en Rien

Rense. Dit team komt voor elk nummer bijeen
en bespreekt dan ook de kopij op termijn. Het

werven van de bijdragen voor de vaste

rubrieken gebeurt vooraf door Lenny. Hierdoor

is het werk beter gespreid en is er steeds

voldoendekopij. Het opmaken gebeurt door

Hillie met het standaardprogramma Word. De

jaargang 2010 telde vijf nummers met in totaal

204 pagina’s (vorig jaar 180). Er zijn geen

advertenties geplaatst.

De maandelijkse lezingenavonden zijn

gemiddeld doorcirca 50 belangstellenden

bezocht. Het programmawas zowel gericht op

de vogels in Nederlandals in het buitenland.

Na de ledenvergadering in maart is een

mystery bird ‘wedstrijd’ gepresenteerd door

Christian Brinkman en Marijn Prins.

De belangstelling voor de maandelijkse
ledencontactavondenis toegenomen. De

avonden worden georganiseerd door het

bestuur in samenwerking met de subgroep
avifauna. Met name de nieuwjaarsbijeenkomst

voor nieuwe leden was zeer geanimeerd en

goed bezocht.

De informatie- en boekenkraam tijdens de

lezingenavonden is verzorgd door Hade

Rijvers. Zij was ook aanwezig met een

promotiekraam bij verschillende externe

evenementen. Verschillende andere leden

ondersteunen deze promotieactiviteiten.

De website van de VWG heeft in 2010 goed

gefunctioneerd. De mogelijkheden van de

website worden steeds meer gebruikt. De

waarnemingen van speciale vogels (Usvogel,

heidevogels, vogel van het jaar) kunnen direct

op een kaartje op de website worden

ingevoerd. Webmaster, Dirk Prop heeft voor

het uitwerken van broedvogelinventarisaties

een aparte site ontwikkeld (www.

broedvogelkartering.nl.) Dit systeem blijkt

goed te werken. De Vogel werkgroep loopt
hiermee landelijk voorop. Het programma van

de vogelwerkgroepactiviteiten op de website

wordt bij gehouden doorPoul Hulzink

(programma@vwggooi.nl).

De digitale nieuwsbrief voor de leden van de

Vogel werkgroep ‘Vliegensvluggertje’ is

gericht op actueel verenigingsnieuws en

verwijst voor achtergrondinformatie naar de

website. Eind 2010is de verzorging van de

nieuwsbriefovergegaan naar Egbert

Leij dekker.

De externe communicatie wordt doorgaans

verzorgd door de uitvoerders van de

activiteiten. Hiervoor is een handreiking en een

lijst met persadressen beschikbaar. Het is nog

niet gelukt om de externe communicatie meer

structuur en inhoud te geven.

4. Subgroep Vogelherkenning

De vogelherkenningscursus is weer druk

bezocht. In het najaar was het even de vraag of

het maximale aantal cursisten gehaald zou

worden. Er was plotseling een aantal

afzeggingen, maar we hebben toch het

maximale aantal van 60 cursisten kunnen

verwelkomen.

Het systeem dat we aanhoudenom alle nieuwe

cursisten een voor- en najaarscursus aan te

bieden werkt uitstekend. Het beleid om daarna

een stop voor deze cursisten van minimaal 3

jaar aan te houdenwerkt ook, zodat we een

goede doorstroming hebben van ’oude‘ en

nieuwe cursisten. Dit jaar hebben we een

jeugdlid als uitzondering op onze cursus

toegelaten, omdat de jeugdcursus helaas

gestopt is.

De cursus bestaat nog steeds uit zes

theorieavonden(dinsdag) met daarbij vier

ochtendexcursies in het weekend. Daarnaast

organiseren we in het najaar een extra excursie

naar het Vogelhospitaal in Naarden en in het

voorjaar een vaarexcursie over het

Naardermeer. Beide excursies zijn goed
bezocht doorde cursisten.

Een succesprogramma veranderje niet. Dus

leggen we in het vooijaar de nadruk op de

zomergasten, broeden en zang. In het najaar
komen de wintergasten aan bod en behandelen

we het ruien en de geluiden die bij de winter

horen. Door middel van presentaties worden de

cursisten in het voor- en najaar ingewijd in de

vogelwereld. De presentaties waren ook dit

jaar weer mooi, interessant en leerzaam voor

de cursisten.

Bij beide cursussen hebben we een aantal

cursisten zo enthousiast gemaakt voor het

vogels kijken dat ze lid geworden zijn van

onze Vogel werkgroep.
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De cursus wordt gegeven in de Infoschuur van

het Goois Natuur Reservaat. Uit de

deelnemersenquête is gebleken dater behoefte

is aan een carpoollijst voor degenen die op de

fiets komen, want de Naarderweg is behoorlijk

donker. Daar gaan we het komende cursusjaar

voor zorgen.

De subgroep was in 2010 in het bestuur

vertegenwoordigd doorWil Makkinje als

waarnemer.

Ronald Sinoo is weer een vast lid van ons team

geworden.
Het cursusgeld is € 35 voor niet-leden van

onze Vogelwerkgroep en € 30 voor leden van

de Vogelwerkgroep, zodat we ook dit jaar weer

zonderhulp van de vereniging ons zelf konden

bedruipen.

Conclusie: het was een geweldig jaar voor de

vogelherkenningscursus. Begin maart start de

voorjaarscursus 2011.

5. Subgroep Excursies

Er is in 2010 weer een interessant programma

volbracht met maar liefst 24 excursies. De

ochtend wandel-of fietsexcursies richtten zich

vooral op het bezoeken van ons werkgebied.

De dagexcursies richtten zich juist meer op

gebieden buiten ons werkgebied. Samen met

de deskundigheid van de excursieleiders zorgt

dit ervoor, dat de ledenveel soorten vogels in

hun variatie aan biotopen en in de diverse

seizoenen kunnen waarnemen en bewonderen.

Van de 24 excursies zijn er twee door de

excursieleider afgelast vanwege het weer. Bij

één excursie kwamen geen deelnemers

opdagen; ook toen was het slecht weer.

Gemiddeld worden de excursies goed tot zeer

goed bezocht: variërend van 8-15 personen.

In totaal hebben ca. 340 personen

deelgenomen.

Bekende excursiedoelen waren: de

Eempolders, Oostvaardersplassen,

Gooimeerkust, Landje van Geijsel, Stulp,

rondje Zeeland, en Lauwersmeer. Verder zijn

vermeldenswaardig Groene Jonker met een

keur aan moerasvogels, de Ooijpolder bij

Nijmegen, Voomes Duin en Quackjeswater,

Zonnestraal, Zouweboezem, het

natuurontwikkelingsgebied eiland

Tiengemeten in het Haringvliet en de grote
tocht door het prachtige Bargerveen.

Vermeldenswaardig zijn verder thematische

excursies zoals bosvogelgeluiden op landgoed

Spanderswoud. Ook bijzonder waren de

avondwandelingen naar de Aardjesberg op de

Westerheide in het voorjaar en de Westbroekse

Zodden in de zomer. De avondsfeer bleek voor

menig deelnemer een bijzondere ervaring.

Het voorjaarsweekeinde vond plaats in

Drenthe. Het was met 40 deelnemers goed

bezet, en gezellig en vogelrijk. Het

najaarsweekeinde op Ameland telde 31

deelnemers.

Op verzoek van Watemet, de beheerder van de

Loenderveensche Plas, is bijstand verleend aan

de organisatie van een aantal openbare
Watemet-excursies. Excursieleiders van de

Vogelwerkgroep hebben tientallen bezoekers

langs de plas geleid en toelichting gegeven op

de betekenis van het gebied voor vogels.

Speciaal voor leden van de Rabobank

Gooiland Noord respectievelijk Soest, Baam,

Eemnes zijn drie excursies gehouden naar de

Eempolders en Gooimeerkust waaraan in totaal

63 personen hebben deelgenomen.

Een bijzonder evenement was de Big Day (van

13 tot en met 16 mei) waarbij twee teams van

drie en vier personen zoveel mogelijk

vogelsoorten in ons werkgebied trachtten waar

te nemen.

Helaas hebben twee excursieleiders medio

2010 om persoonlijke redenen moeten

besluiten te stoppen met hun excursieleider-

schap. Dus als je mee wilt helpen excursies te

organiseren, over een redelijke vogelkennis

beschikt en je enthousiasme wilt overdragen
aan anderen, neem dan contact op met de

coördinator Poul Hulzink. Ook als je misschien

niet elke vogel onmiddellijk weet te herkennen

kun je een bijdrage leveren, want er zijn

doorgaans genoegandere goede vogelaars

tijdens de excursie aanwezig.

6. Commissie Buitenland

Door het organiseren van reizen naar het

buitenland wordt het enthousiasme voor het

vogelen gestimuleerd. Dat geldt in de eerste

plaats voor de beginnende vogelaar, maar ook

de gevorderden kunnen meer kennis

verkrijgen van onbekende soorten. Tijdens
zo’n reis worden de onderlinge contacten

verbeterd, zeker ook doordat de beginners veel

van de ervaren vogelaars kunnen leren.

Vooijaar 2010 vertrokken 24 deelnemersnaar

Lesbos, een schitterende vogelbestemming die
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voor de tweede keer door onze vereniging
werd bezocht. Omdat we pas in mei konden

gaan bestond het risico dat bepaalde soorten al

weer zouden zijn doorgetrokken. Dat heeft

ongetwijfeld voor enkele soorten gegolden,

maar de reis was een groot succes met meer

dan 150 waargenomen soorten. Voor elke dag
werd er een nieuwe bestemming gekozen waar

de kans op waarneming van bijzondere soorten

het grootst was. We zijn nooit teleurgesteld.

Dat kwam ook doorde serieuze manier waarop

onze groepsleiders zich voorbereidden; dank

daarvoor. Het weer was goed, al hebben we,

wegens een heftig onweer, een keer in een

klooster moeten schuilen. De hotel-

accommodatie was in alle opzichten goed; we

hebben er zelfs de sirtaki kunnenoefenen.

Lesbos is een vogelbestemming die iedere

vogelaar eens zou moetenbezoekenen wij

denken dan ook dat onze Vogelwerkgroep
daarniet voor het laatst is geweest.

Ook is aandachtbesteed aan de vogelwerk-

groepleden van het eerste uur, nog steeds

enthousiaste vogelaars, maar niet meer met de

intensiteit van vroeger. Helaas moesten drie

deelnemers afzeggen zodat we uiteindelijk met

z’n negenenwaren. De bestemming van deze

najaarsreis was 120 km van het Gooi: een klein

hotel in Grietherort met uitzicht over de Rijn.
Het was een gezellige excursie niet in de

laatste plaats doordat de hoteleigenaar
Heinrich Nass(!) niets naliet om het ons zo

veel mogelijk naar de zin te maken. Er zijn
diverse natuurgebieden bezocht, zoals het

Bislicher Insel ten oosten van Xanten met een

modem bezoekerscentrum. De kijkhutten in dit

gebied boden het juiste uitzicht op de talloze

watervogels. Een boeiende vogelbestemming

die door de makkelijke bereikbaarheid ook

geschikt is voor een eendaagse excursie.

De commissie bestaat nu uit Cobie

Hoogeboom en Evert Constandse, met

ondersteuning van Bertus van den Brink.

André Kerkhof heeft zich teruggetrokken.

7. Subgroep Algemene Zaken

In 2010 is de ledenadministratie doorTrudie

Kroon gedaan. De verzending van De Korhaan

wordt na 30 jaar handmatige verzending door

Bep Dwars nu doorde drukker verzorgd. De

acceptgiro’s voor de contributie worden nu nog

doorhaar aan u toegezonden en zij en Trudie

hebben dan ook de wens dat u deze snel

verwerkt, met vermelding van lidnummer,

zodat er dit jaar minder herinneringen
verzonden moeten worden. Nieuwe leden

heten zij van harte welkom door toezending

van de welkomstmap en de laatst verschenen

Korhaan.

Evenals in de afgelopen jaren kunt u de

binnengekomen boeken en natuurvogeltijd-

schriften via leesmappen inzien of lenen,

evenals boeken, tijdschriften en rapporten die

in de kasten aanwezig zijn, tijdens een contact-

of vergaderavond of op afspraak.

Over de inhoud van een recent artikel of

verslag kunt u iets lezen in de literatuurlijst in

De Korhaan die Paul Keuning voor u

samenstelt of op de rapportenlij st op de

website.

In Westerheem zijn in de grote recreatiezaal de

contactavonden en avifauna-bijeenkomsten

gehouden. In de verenigingsruimte De

Broedplaats vergaderden het algemeen bestuur,

het dagelijks bestuur, de redactie van De

Korhaan en incidenteel andere groepen.

8. Financieel verslag

Voorwoord

Ondanks zijn aftreden in november als

penningmeester heeft Egbert Leijdekker, de

opvolger van A. Kerkhof, dejaarrekening

opgesteld. Hij heeftook toegezegd om in de

komende maanden, zolang er nog geen

definitieve vervanging is, de administratieve

werkzaamheden (boekhouding en betalingen) te

Het aantal leden is in 2010 met 34 toegenomen

en is nu 762.

Totaal aantal leden 762

31 december2010

- gewone leden 621

- huisgenootleden 129

- ereleden 9

- jeugdleden 3

Ledenmutaties in2010:

Aantal nieuwe leden 75

Aantal leden uitgeschreven 41

opgezegd 36

overleden 2

uitgeschreven wegens
3

contributieachterstand
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blijven uitvoeren. Wobbe Kijlstra is nu

waarnemendpenningmeester en met hem is een

tot op heden uitstekende wijze van

(samen)werken afgesproken. Hierna wordt

gemeld dat een aantal zaken moet worden

geherstructureerd op het gebied van begroting,

jaarrekening en financiële verslaglegging,

hetgeen Egbert in overleg met Wobbe voor zijn

rekening zal nemen.

De overdracht van de werkzaamheden in het

kader van het penningmeesterschap is, door de

perikelen met de voormalige penningmeester

Kerkhof, moeizaam verlopen. Het inwerken in

het bijhouden van de administratie, het

opstellen van debegroting en de jaarrekening

heeft in zeer beperkte mate plaatsgevonden.
Als gevolg hiervan is het opstellen van de

jaarrekening over 2010 lastig geweest.

De administratie van de vereniging wordt

bij gehouden in een boekhoudpakket en na

overdracht is gebleken dat het geheel aan

grootboekrekeningen onoverzichtelijk was,

waardoor een aantal financiële mutaties op een

andere wijze geadministreerd zijn dan

voorheen. Gezien de korte tijd waarbinnen de

jaarrekening en de verslaglegging opgesteld

moetworden is het niet mogelijk om dit te

herstellen. Het gevolg is dat niet exact kan

wordenaangegeven op welke onderdelen de

begroting daadwerkelijk wel of niet is

overschreden. Het gaat overigens om

marginale bedragen. Dit betekent dat voor een

andere wijze van rapportage is gekozen.
Met betrekking tot de wijze van rapporteren

van de verlies- en winstrekening is
,
in

tegenstelling tot voorgaande jaren, gekozen

voor een verkorte rapportage. Door een minder

gedetailleerde presentatie wordt de weergave

transparanter en beperken we ons tot de

hoofdlijnen. De kascommissie heeft overigens

wel inzage in de volledige administratie en zal

in de Algemene Ledenvergadering verslag

doen van de bevindingen.
Zoals later nog wordt beschreven, wordt de

administratie van de vereniging per 1 januari
2011 volledig opnieuw opgezet, hetgeen de

verslaglegging en de toegankelijkheid voor

bijvoorbeeld de kascommissie zal bevorderen.

Voorts zullen er in 2011 nieuwe

uitgangspunten bepaald moeten worden ten

aanzien van bepaalde reserveringen; hierbij

moet worden gedacht aan specifieke zaken

zoals het concrete doel en benutting van de

reservering clubhuis en leermiddelen

cursussen. In de verslaglegging over de

financiële resultaten 2011 zal hierover nadere

uitleg worden gegeven.

Onderstaand treft u de resultatenrekening,

balans en begroting over het jaar 2010aan met

per onderdeel een korte toelichting.

Resultatenrekening 2010

In het kader van een transparante verslag-

legging wordt er per onderdeel aangegeven wat

de inkomsten en uitgaven zijn, hetgeen

resulteert in respectievelijk een winst of

verlies. Na de toelichting op deze posten wordt

een conclusie gegeven.

Onze vereniging werkt met diverse sub- en

werkgroepen die ieder een eigen werkkapitaal

kunnen hebben; in een aantal gevallen is er

sprake van een reservering. Het resultaat van

de activiteiten van deze groepen wordt aan het

einde van het boekjaar verrekend met dit

werkkapitaal / reservering. Ter verduidelijking

is naast de resultatenrekening een

samenvatting van deze verrekening gegeven.
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Resultatenrekening 2010

Toelichting verlies- en winstrekening

Zwaluwentil

Vanwege het bijzondere karakter is deze post

apart gespecificeerd. In 2010 is de eerste

zwaluwentil in Huizen gerealiseerd. Als gevolg
van onvoorziene kosten en onvoldoende

ervaring met een dergelijk project is er een

negatieve exploitatie die ten laste van het

resultaat van de vereniging komt. Dit eerste

project dient als basis voor de begroting bij

toekomstige projecten.

Excursies binnen- en buitenland

Zowel de excursies voorjaarsweekend
Nederlandals de excursie Lesbos zijn

afgesloten met een tekort, vooral omdat het

aantal deelnemers minder was dan verwacht.

De andereexcursies compenseren dat voor een

deel.

Resultatenrekening 2010

Uitga-

ven

Inkom-

sten verlies winst

voorjaarsweekend 3.270 2.762 508

najaarsweekend 2.259 2.451 192

buitenland ouderen 1.992 2.410 418

buitenland Lesbos 16.875 16.365 510

Subgroep Vogelherkenning

(volwassenencursus) 2.387 4.560 2.173

Subgroep Vogelherkenning

(jeugdcursus) 44 44

dvd ijsvogelwanden 115 725 610

zwaluwentil 7.761 6.750 1.011

Subgroep Avifauna 768 768

Subgroep Excursies 506 750 244

Werkgroep Nestkasten 963 963

Werkgroep Roofvogels 569 1.333 764

Werkgroep Broedvogels 1.740 3.000 1.260

Werkgroep

Weidevogelbescherming 968 3.172 2.204

contributie 2.401 14.681 12.280

giften 2.477 2.477

rente 2.383 2.383

promowinkel 2.633 3.572 939

ledenavond 1.479 1.479

ledenadministratie 910 910

lidmaatschappen /

abonnementen 316 316

bestuurskosten 2.920 204 2.716

Korhaan 7.690 321 7.369

algemene kosten 945 -30 975

huurWesterheem 1.200 1.200

subtotaal 60.711 67.886 18.769 25.944

Positief resultant subgroepen 5.519 5.519

Positief resultant

Vogel werkgroep 1.656 1.656

67.886 67.886 25.944 25.944

Mutatie vermogen /

werkkapitaal

eigen vermogen 1.656

Subgroep Excursies -72

Subgroep Vogel-

herkenning(volwasse

-nen cursus) 2.173

Idem (jeugdcursus) -44

commissie buitenland -92

Werkgroep Weide-

vogelbescherming 2.204

promowinkel 939

Werkgroep

Roofvogels 764

Werkgroep Usvogels 610

Werkgroep
Nestkasten -963

Totaal mutatie 7.175
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De post Subgroep excursies laat een positief
resultaat zien doordatin 2010 excursies zijn

georganiseerd voor leden van de Rabobanken

Noord Gooilanden Soest, Baam, Eemnes,

waarvoor een vergoeding is gekregen.

Volwassenencursus: Per jaar worden twee

cursussen gegeven die een hoge opkomst
kennen. Gelijk aan voorgaande jaren een

uitstekend positief resultaat.

Contributie - giften: Doordat veel leden meer

betalen dan alleen de contributie is er een

aanzienlijk bedrag aan giften ontvangen.

Rente: dit betreft de in rekening gebrachte,
maar nog niet daadwerkelijk ontvangen, rente

op de lening van A. Kerkhof. Zijn schuld aan

de vereniging is met dit bedrag verhoogd.

Promowinkel: Per saldo is er een positief

resultaat van € 939, maar met de volgende

kanttekening: dit resultaat betreft het verschil

tussen in- en verkopen, maar de voorraad is

ook met € 327,- afgenomen. Deze mutatie is

rechtstreeks in het vermogen verrekend,

hetgeen boekhoudkundig is verantwoord. Na

deze correctie is het nettoresultaat€ 612,- en

dat is positief.

Bestuurskosten: Door de afwikkeling van de

kwestie A. Kerkhof heeft het bestuur juridisch

advies ingewonnen bij een advocatenkantoor,

kosten gemaakt met betrekking tot de

hypotheekvestiging en het versturen van de

briefaan de leden. Totaal is hieraan € 1.580

uitgegeven. Een gering deel van de kosten van

de hypotheekvestiging (€ 205,-) kan worden

verhaald.

Uitleg: Een korte uitleg is op zijn plaats, want

niet iedereen is bekend met boekhouden. In de

tabel staan de positieve resultaten in de kolom

verlies, omdat in een boekhouding beide

kolommen altijd gelijk moeten zijn, en dat is in

tegenstelling tot de balans.

In een resultatenrekening staan in de

linkerkolom de kosten en in de rechterkolom

de ontvangsten. Het is vanzelfsprekend

wenselijk dat de inkomsten hoger zijn dan de

uitgaven. Om beide kolommen in dat geval

gelijk te houden wordt een positief resultaat in

de linkerkolom geplaatst.

Bij een balans staan aan de linkerkant de

bezittingen en vorderingen. Bij onze

vereniging kan dan worden gedacht aan

banktegoeden, kassaldo, voorraad en niet in de

laatste plaats de veel besproken lening, want

dat is immers een bedrag dat wij nog moeten

ontvangen (vordering). Aan de rechterkant

van de balans staan bijvoorbeeld schulden aan

banken en crediteuren (nog te betalen).

Onze vereniging verkeert in de gelukkige
situatie dat er nauwelijks schulden zijn. Ook

bij een balans moeten beide kolommen gelijk

zijn en, omdat de bezittingen van de vereniging

hoger zijn dan de schulden, wordt het verschil

(eigen vermogen + werkkapitalen +

reserveringen) aan de rechterkant geplaatst.

Conclusie:

Uit de toename van het eigen vermogen (lees

positief resultaat ad € 1.656,-) kan de conclusie

worden getrokken dat de vereniging in staat is

om de kosten probleemloos op te brengen,

maar daar moet de volgende kanttekening bij
worden gemaakt.

Twee posten springen er uit als incidentele

kosten en dat zijn de juridische kosten

Kerkhof (per saldo € 1.375,-) en de

Zwaluwentil (€ 1.011,-). Zonder deze

kosten zou het positieve resultaat

aanzienlijk hoger zijn.
Een incidentele post aan de inkomstenkant

is de opbrengst van de telgroep

Waterleidingplas (broedvogels), want dit

jaar is ook de vergoeding over 2009

ontvangen en is de kilometervergoeding

betaald; per saldo een positief resultaat.

De giften van leden en de rente op de

lening (na ontvangst van het geld wordt dat

een spaartegoed) bedragen circa € 4.850,-.

Onze vereniging heeft geen winstoogmerk en

daarom is het winst maken geen doel, maar

positieve resultaten zijn wel nodig om te

voorzien in tegenvallers. Uit voorgaande

kanttekening blijkt wel dat de vereniging in

grote mate afhankelijk is van de extra

inkomstenbronnen giften en rente.

Wanneer we echter het totale positieve
resultaat in ogenschouw nemen, dan bedraagt
het collectieve resultaat € 7.175,-. Een aantal

sub- en werkgroepen boeken namelijk

aanzienlijke resultaten. Op zich een goede

ontwikkeling, maar ook deze
groepenkennen

geen winstoogmerk. Op dit aspect wordt bij de

toelichting op de begroting nader ingegaan.
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Toelichting balans

Van de balansposten worden alleen de posten

toegelicht die nadereaandacht verdienen.

De openingsbalans is niet in overeenstemming
is met de eindbalans 2009. Een aantal balans-

posten zijn namelijk onjuist weergegeven door

de voormalige penningmeester. In de eindba-

lans stond een totaalpost ‘spaarrekeningen’,

die feitelijk voor een substantieel bedrag
bestond uit het doorhem opgenomen geld en

voorts was niet helder dat er sprake was van

een post ‘debiteuren’.

Kas: Deze balanspost is een optelling van de

kassaldo’s van de sub- en werkgroepen.

Binnen de cursusgroep is er een klein

kasverschil van circa € 30,- doordat enkele

kasbonnen zoekgeraakt zijn. Saillant detail is

dat de huidige opsteller van de jaarrekening

daarvoor verantwoordelijk is. De overige
kassaldo’s zijn de verantwoordelijkheid van de

respectievelijke groepenen daaromniet fysiek

gecontroleerd.

Debiteuren: Deze balanspost bestond uit (nog)
niet betaalde kosten excursie ‘Lesbos’ van

twee deelnemers. Dat is nu afgehandeld.

Crediteuren: Dit betreft declaraties en facturen

die na 31-12-2010 zijn ontvangen, maar

betrekking hebbenop het boekjaar 2010.

Vooruit ontvangen: Dit betreft de

vooruitbetaling van deelnemers aan een

excursie in 2011.

Lening: De door A. Kerkhof opgenomen

bedragen waren doorhem geboekt als een

fictieve ‘bestuurspaarrekening
1

,
maar worden

nu geboekt als ‘lening Kerkhof. Het verschul-

digde bedrag is verhoogd met nog niet betaalde

excursiekosten, rente en zijn aandeel in de

notariskosten voor de hypotheekvestiging.

Werkkapitaal ieugdcursus: In verband met het

beëindigen van de jeugdcursus is het

werkkapitaal ten gunste van het eigen

vermogen van de vereniging geboekt.

Reservering leermiddelen: In 2011 zal door het

bestuur een besluit genomen worden over doel

en besteding van deze reservering.

Reservering nestkasten: De uitgaven zijn

aanzienlijk hoger geweest, waardoor een

negatief werkkapitaal was ontstaan. Dat is

verrekend met het eigen vermogen van de

vereniging.

samenvatting balans 2010 1-01-10

activa

31-12-10

activa

1-01-10

passiva mutatie

31-12-10

passiva

totaal kas 501 695

totaal bank 71.390 22.915

lening o/g 55.129

depot TNT en postbus 183 183

voorraad promoshop 1.734 1.407

te ontvangen/vooruitbetaald 65

vooruit ontvangen 2.189 950

crediteuren 448

eigen vermogen 18.962 1.982 20.944

werkkapitaal excursies 2.492 -72 2.420

werkkapitaal volwassenencursus 4.909 2.173 7.082

werkkapitaal jeugdcursus 611 -611

werkkapitaal commissie buitenland 4.155 -92 4.063

werkkapitaal weidevogelbescherming 6.580 2.204 8.784

werkkapitaal promowinkel 3.782 612 4.394

werkkapitaal roofvogelwerkgroep 620 764 1.384

reservering ijsvogelwerkgroep 2.174 610 2.784

reservering clubhuis 20.713 20.713

reservering leermiddelen 994 994

reservering nestkasten 721 -721

reservering zwaluwentil 528

fonds red de weidevogels 5.434 5.434

74.336 80.394 74.336 6.849 80.394
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Reservering zwaluwentil: De vooruitbetaling

van de bouwvergunning was als reservering

opgenomen. Mogelijk is deze direct in het

eigen vermogen verwerkt en dat is een

administratieve onvolkomenheidzonder

verdere consequenties.

Eigen vermogen: per saldo is er een positief

resultaat ondanks hogere uitgaven. Met name

het hoge bedrag aan giften, de rente op de

lening Kerkhof en de bijdrage ‘broedvogels’

hebben hieraan bijgedragen. De mutatie in het

eigen vermogen sluit niet aan met het positieve

resultaat uit de resultatenrekening. Dat komt

door de verrekening van het negatief eigen

vermogen nestkasten en het vrijvallen van het

werkkapitaal van de jeugdcursus.

Conclusie:

Er is sprake van diverse herstelmutaties, zoals

het opnemen van de lening, het opheffen van

de reservering zwaluwentil en overboeken van

de post debiteuren naar de lening.

De liquiditeitspositie (kassaldo en

banktegoeden) is nog steeds toereikend om aan

de financiële verplichtingen te kunnen

voldoen. Dankzij het feit dat de vereniging

zuinig is en in het verleden goed heeft

gespaard, is het niet te verwachten dat zij op

korte termijn in financiële problemen komt.

Afwijking resultatenrekening versus begroting 2010

Toelichting begroting

Zoals in het voorwoord reeds aangegeven is

het door de onoverzichtelijke wijze van

administreren thans erg moeilijk om in

concrete getallen exact aan te geven of de

begroting is overschreden. Voor de

verslaglegging over 2010 zijn daaromalleen de

posten nader toegelicht die zijn te herleiden en

waarbij sprake is van een significante

afwijking.

Dat het erg lastig is om aan te gevenwanneer

een begroting wordtoverschreden is

voornamelijk te herleiden naar de manier

waarop de begroting wordt vastgesteld .

Daarnaast spelen nog andere aspecten die

nader worden toegelicht.
De algemene ledenvergadering verleent

toestemming om de begroting te overschrijden

met een bepaald percentage van de begrote

contributie. Dat betekent dat bij overschrijding

daarvan eerst toestemming van de algemene

ledenvergadering gevraagd moet worden, maar

dat kan bezwaarlijk zijn wanneer er

onvoorziene, maar toch noodzakelijke uitgaven

gedaan moeten worden.

Een ander aspect zijn onvoorziene uitgaven

van subgroepen die een eigen werkkapitaal
hebben. De resultaten van deze

groepen

worden verrekend met het werkkapitaal, maar

die werken wel met een begroting. Het is thans

volstrekt onduidelijk of overschrijdingen van

de begroting, terwijl er bijvoorbeeld wel

sprake is van hogere inkomsten, binnen het

beleid vallen. De uitgaven van deze groepen

hebben namelijk niets te maken met de

contributies, want de meeste groepen zorgen

zelf voor hun inkomsten en wanneer het

werkkapitaal voldoende is kunnen zij zelf over

deze gelden beschikken.

Voor de beschreven administratieve problemen

en onduidelijkheden zal in 2011 een nieuwe

opzet voor de begroting en jaarrekening
worden gemaakt.

Omschrijving Begroot Werkelijk Verschil Toelichting

Contributie 12.850 12.280 -/- 570 Circa € 500 aan contributie achterstallig

Giften 1.000 2.477 1.477 Aanzienlijk meer ontvangen dan begroot

Rente 1.000 2.383 1.383 Betreft administratief geboekte rente 2009 en 2010

Algemeen &

bestuur

3.300 4.078 -/- 778 Onderandere kosten notaris en advocaat inzake

lening Kerkhof

Algemene zaken 450 910 -/- 460 Te laag begroot, waarvoor geen verklaring is te

geven

Communicatie 11.100 8.749 -/- 2.351 Kosten Korhaan substantieel lager dan verwacht;

voorts zijn enkele kosten onder algemene kosten

geboekt.

Werkgroep
Nestkasten

500 960 -/- 463 Aanschaffmg niet conform begroting en niet in

overeenstemming met voorziening
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Sub- en werkgroepen

De vereniging bestaat uit verschillende

geledingen die allemaal hetzelfde doel dienen

en elkaar kunnen versterken binnen het

verenigingsverband.

Bij de toelichting op de resultatenrekening is

melding gemaakt van de uitstekende resultaten

van enkele sub- en werkgroepen en in het

verleden is er bewust voor gekozen om voor

een aantal groepen een eigen werkkapitaal of

reservering te creëren.

Wanneer we echter naar het totale vermogen

kijken, inclusief de hiervoor genoemde

werkkapitalen en reserveringen, dan staat dat

in geenenkele verhouding tot de doelstellingen
van de vereniging; de vereniging mag immers

geen 'spaarpot
4

worden. Het is op zijn minst

wenselijk dat het bestuur, en hiermeeworden

niet de sub- en werkgroepen bedoeld, in 2011

bestemmingen zoekt voor de reserveringen.
Voor wat betreft de sub- en werkgroepen met

een fors positief werkkapitaal, dat nog niet is

gereserveerd voor bepaalde bestedingen,
worden deze groepenopgeroepenhier nadere

aandachtaan te besteden.

Voor wat betreft eventuele (extra) bestedingen
door de vereniging en de sub- en werkgroepen

kunnen we dan wellicht voor de Algemene

Ledenvergadering in novembermet een

concreet voorstel komen over de vraagof

dergelijke bestedingen in een begroting moeten

worden opgenomen. De huidige afspraken zijn
daar namelijk niet duidelijk over.


